

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, October 25, 2019 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

M. Audette  
D. Berbecel  
G. Bernardi  
M. Bloom  
C. Campbell  
S. Challal  
C. Coates  
A-A. Cormier  
B. Connell  
S. Coysh  
A. Dossou-Yovo  
L. Hébert (Chair)  
S. Kirschbaum  
A. Klimkiewicz  
J. Kowal  
C. Lamaison  
S. Langlois  
M-H. Larochelle

M-E. Lebel  
G. Levine  
E. Light  
W. Maas  
M. Macaulay  
N.-G. Martineau  
J M Montsion  
S. Paradis  
M. Peguret  
B. Price  
A. Pyée  
A. Ricci  
I. Roberge  
J. Robinson  
D. Scheffel-Dunand  
V. Schoof  
P. Theophanidis  
U. Viswanathan

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 25 octobre 2019 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

A. Bargain  
V. Florentin  
M. Palamarek  
L. Bartlett  
P. Muñoz  
M. Buttigieg  
S. Gang  
E. Jeffries  
M. Joseph  
M. Kajo  
A. Kraljević  
C. Lorenz  
P. Mahanta  
K. Martinez  
J. Patel  
N. Sood  
D. Vasquez

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

In the opening, the [statement of Acknowledgement of Traditional Land](#) was read.

L. Hébert conveyed regrets from President R. Lenton and the Provost L. Philipps.

As Glendon's representative on the Senate APPRC, she gave a brief report on the Committee's current task, particularly development of the 2020-2025 UAP. APPRC be consulting the community at an Open Forum on Thursday, November 7, 2019 and members are invited to participate. The other consultation opportunity will be at one of the forthcoming Council meetings. In the meantime, it is suggested

### 1. Remarques de la présidente

La séance commence à 13 h 35.

En guise d'introduction, la [déclaration de reconnaissance des territoires traditionnels](#) est lue.

L. Hébert transmet les regrets de la présidente R. Lenton et de la prévot L. Philipps.

En tant que représentante de Glendon au sein du comité « APPRC » du sénat, elle donne un bref rapport du travail du comité présentement, en particulier sur l'élaboration du plan académique 2020-2025. Le comité « APPRC » consultera la communauté lors d'un forum ouvert le jeudi 7 novembre 2019 et les membres sont invités d'y participer. L'autre occasion de consultation aura lieu lors d'une des prochaines séances du Conseil. Entretemps, il est suggéré qu'on

that everyone reflects on priorities and objectives for Glendon.

L. Hébert also welcomed and thanked Jean Michel Montsion who has agreed to serve as the Vice-Chair of Council.

## 2. Minutes of the previous meeting

### ▪ September 27, 2019

The [minutes](#) were **approved**.

## 3. Matters arising from the minutes

There were none.

## 4. Inquiries and Communications

There were none.

## 5. Co-Interim Principals' Remarks

I. Roberge mentioned the following:

- Fall 2019 Open House – Sunday, November 17 – feedback from members are welcomed
- Academic Innovation Fund – applications should be submitted to the Principal's office. For Category I, the maximum amount will be \$50,000/year and Category II, \$5,000 per course.
- Innovatus (special issue of YFiles devoted to teaching and learning innovation at YU) – November issue will focus on Glendon innovative practices.

D. Scheffel-Dunand mentioned the following:

- [University Academic Planning](#)
- [York International Consultation on Internationalization and Global Engagement](#)

réfléchisse aux priorités et objectifs pour Glendon.

L. Hébert souhaite la bienvenue et remercie aussi Jean Michel Montsion d'avoir accepté d'assumer le poste de vice-président du Conseil.

## 2. Procès-verbal de la séance précédente

### ▪ 27 septembre 2019

Le procès-verbal est **approuvé**.

## 3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

## 4. Communications et questions diverses

Il n'y en a aucune.

## 5. Remarques des coprincipaux par intérim

I. Roberge mentionne les points suivants :

- Journée d'automne 2019 – Dimanche 17 novembre – suggestions des membres sont les bienvenus
- Academic Innovation Fund – les demandes doivent être soumises au bureau du principal. Pour la catégorie I, le maximum sera 50,000 \$ et pour la catégorie II, 5,000 \$ par cours
- Innovatus (publication spéciale du YFiles consacré à l'innovation pédagogique à YU) – l'édition de novembre sera consacrée aux pratiques novatrices de Glendon.

D. Scheffel-Dunand mentionne les points suivants :

- Renouvellement du Plan académique universitaire
- Consultation de York International sur l'internationalisation et l'engagement mondial

- Consultation on the Glendon [Strategic Research Planning](#)
- Partnership with [ACUFC](#), [CNFS](#), [AUF](#) and [CPF](#)
- On-going: Concertations on Graduate Studies decentralization in terms of curriculum planning – how to include and support students
- Welcoming of first cohort of dual degree students from [emlyon](#)

- Consultations pour la planification stratégique pour la recherche à Glendon
- Partenariats avec [ACUFC](#), [CNFS](#), [AUF](#) and [CPF](#)
- En cours : concertations sur le processus de décentralisation des Études supérieures – comment inclure et soutenir les étudiants
- Accueil de la première cohorte des étudiants en double diplôme de [emlyon](#).

## 6. Reports from Standing Committees

### (a) CASTL

P. Theophanidis presented the following submission and it was **approved**.

- [Specialized Honours BA & Specialized Honours Accelerated BA for the School of Translation](#)

### (b) Curriculum Committee

C. Coates presented the Curriculum submissions from the following Departments: [English](#), [FSL](#), [History](#), [MDS](#) (Natural Science), [Political Science](#), [Psychology](#) and [Sociology](#). They were all **approved**.

### (c) Policy, Planning and Nominating Committee

E. Light gave the [PPNC report](#) for October 2019.

He then presented the [motion](#) for the creation of the Glendon First Year Design Committee.

Following discussion, during which some minor friendly amendments were done, the [motion](#) was **approved**.

## 6. Rapports des comités permanents

### (a) CNAP

P. Theophanidis présente la soumission suivante et elle est **approuvée**.

- [Changements aux exigences du programme – École de traduction](#)

### (b) Comité des programmes

C. Coates présente les soumissions des départements suivants : [Anglais](#), [FSL](#), [Histoire](#), [MDS](#) (Sciences naturelles), [Science Politique](#), [Psychologie](#) and [Sociologie](#). Elles sont toutes **approuvées**.

### (c) Comité de direction, planification et mises en candidature

E. Light présente le rapport du CDPMC pour le mois d'octobre 2019.

Il présente ensuite la motion pour la création d'un comité pour élaborer un programme commun de première année.

Suite à une discussion au cours de laquelle quelques amendements mineurs sont proposés, la [motion](#) est **approuvée**.

## 7. Other Business

- United Way – N. Dar and S. Childs made a [presentation](#) and invited members to get involved.
- [Internationalization and Global Engagement](#) – C. Coates made a brief introduction on the “[Issue Paper on Internationalization and Global Engagement](#)” and encouraged the members to read it in preparation of a fuller discussion at the November meeting of Council.

## 8. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:45 p.m.

## 7. Questions diverses

- Centraid – N. Dar et S. Childs donne une [présentation](#) et invitent les membres de s’impliquer.
- [Internationalization et engagement mondial](#) – C. Coates introduit brièvement le document « [Issue Paper on Internationalization and Global Engagement](#) » et encourage les membres à le lire en préparation d’un débat plus approfondi lors de la séance du Conseil en novembre.

## 8. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 45.